
Motion till riksdagen 

1989/90:Jo231 
av Sven-Olof Petersson och Stina Gustavsson 

(båda c) 
Rågveteimporten 

Till Sverig� kan det i dag importeras rågvete utan importavgifter. Detta sker 

samtidigt �om svenskt lantbruk tvingas till export av inhemskt producerad 

överskoll:,spannmål. Det svenska överskottet. ca 1.2 milj. ton. drar dryga 

exportkostnader vilka starkt påverkar svenskt lantbruks lönsamhet. Att då 

lata import av fodersäd ske utan införselavgifter ter sig horribelt. Till vecka 

51 1989 hade det enligt tillgänglig tullstatistik importerats ca 16 000 ton råg

vete till landet. Därefter har ytterligare partier lossats i svensk hamn. Enbart 

dc kvantiteter som införts till och med v 51 motsvarar skörden från ca 4 000 

ha �vensk iikermark. 

Den svenska regeringen har inte vidtagit några åtgärder för att komma till 

rätta med denna import. Man låter importen fortsätta trots att den utgör ett 

hot mot sitviii näringens som landets ekonomi. 

De importerade partierna innehåller dessutom ofta inblandning av andra 

sädesslag för vilka införselavgifter finns. Partierna har dessutom inslag av 

ogräsfröer. bl.a. nyghavre. i sådana mängder som vi i Sverige inte tillåter i 

inhemskt producerade partier. 

Vi anser all importen av rågvete skall likställas med import av annan fo

dersiid och all importen följaktligen skall beläggas med införselavgifter. 

Hemställan 

Med hänvi�ning till det anförda hemställs 

att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om importavgifter på rågvete. 

Stoekholm den 24 januari 1990 

Sl'en-0/of Perersson (c) Srina Gustavsson (c) 
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